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P
ár kroků stranou a měli k dispozici nádherný Aquapark. 

Také nákupní „městečko“ je většinou hostilo ve své pří-

jemné kavárničce. ME si zkrátka nemohlo přát lepší 

svatostánek než liberecký hotel Babylon. Pořadatelská 

fi rma, která byla po dohodě s ČMBS pověřena pořádá-

ním ME, předvedla, že umí, a pořadatelsky opět nezklamala. Bohužel 

po neshodách a kvůli nemožnosti se dohodnout, najít společnou řeč, 

končí veškerá spolupráce mezi touto fi rmou a ČMBS.

Zpět k ME: pořadatelské zemi náleží dle stanov EPBF 22 volných 

startovních míst. ČMBS je plně využil, a tak si na ME zahráli i hráči z 

šestého místa. Navíc doplatil dalších sedm spotů a po dohodě s před-

staviteli hotelu Babylon ubytoval dohodnutou část reprezentace přímo 

v hotelu Babylon. Pořadatelská fi rma dostala tři volná startovní místa 

pro soutěž mužů, ty věnovala Michalu Gavenčiakovi. Tři volná místa 

do ženské soutěže věnovala takto: Knedlhansová 14.1 nekonečná, 

8 ball Kožlová a 9 ball Mlejnková. Jak vše dopadlo, to si přečtěte na 

dalších řádcích.

14.1 nekonečná – fi nále
Finále nejtěžší poolbilliardové disciplíny sledovaly asi dvě stovky zku-

šených diváků. Všichni, kdo usedli do kotle, se těšili hlavně na výkon 

Holan�ana Nielse Fejena v zápase s Rusem Konstantinem Stěpa-

novem. Zároveň se hrálo i fi nále ženské nekonečné, kde proti sobě 

nastoupily dvě rakouské hráčky, Jasmin Ouschan a Sabrina Naver-

schnig. Muži i ženy se rozehráli a začalo fi nále. Holan�an a Rus se 

trápili hned s prvním trojúhelníkem. Předváděli mistrné basování, a 

tak se ve volných chvilkách oči mnohých diváků obrátily na ženské 

fi nále. Jasmin rozehrála a spadla jí bílá koule, -1. Sabrina rozehrá-

la, špatně si nahrála na pátou kouli. Zahrála basu, Jasmin netrefi la 

a Sabrina zahrála 25 bodový brejk. Když přišla vyklepaná koule, 

Mistrovství Evropy
 v poolbilliardových disciplínách 2007

Hotel Babylon Liberec
Nádherný komplex, centrum zábavy a moderní, překrásný hotel, to je centrum Babylon. Ve svých prostorách 
hostil nejenom Eurotour, Finálový den MR, ale na závěr této kulečníkové trilogie i mistrovství Evropy. Zde měli 

vše hráči u ruky. Stačilo pár kroků a byli v kongresovém sále, kde se vše odehrávalo. 

byl stav -1:30 pro Sabrinu. Zatímco se Rakušanky střídaly u stolu, 

všichni se otočili na mužské fi nále. Tam byl stav 11:5 pro Feijena. Ke 

stolu přišla Jasmin, sklonila se, s krásnou ženskou lehkostí zahrála 

76 bodů a získala první ženský titul letošního ME v 14.1 nekonečné! 

Zároveň i překonala svůj vlastní rekord, který vytvořila v semifi nále, 

a ten měl hodnotu 75 bodů. V tuto dobu byl stav vedle u mužů 75:5. 

Z pohledu hráče-diváka: krásná, akční, jednoduchá a rychlá čtrnáctka 

v ženském podání. Při jejím sledování vás napadá: „Co je na tom 

těžkého?“ Pak se otočíte na mužský stůl, kde byla k vidění upraco-

vaná nekonečná, plná falší. Zkrátka, muži-fi nalisté se s nekonečnou 

trápili. Nakonec se jednoznačně prosadil Niels Feijen a získal titul 

v nekonečné výsledkem 125:30!

8 ball fi nále
Aréna okolo fi nálových stolů byla beznadějně plná. Místa pro cca 300 

- 400 diváků byla dlouho dopředu obsazena. Největším tahákem bylo 

mužské fi nále, kde hrála legenda Oliver Ortmann s asi nejrychlejším 

hráčem Evropy, populárním Tonym Dragem z Malty. Na Tonyho se dá 

dobře koukat, je to obrovská show. Byla by i tentokrát, ale Oliver nepře-

nechal nic náhodě a precizním způsobem potrestal každou Tonyho 

chybičku. By	 Tony uhrál „pouze“ 3 body, bylo na co koukat. Oliver Ort-

mann vyhrál 8:3. Ve fi nále žen se střetly Dánka Charlotte Sörensen a 

Němka Diana Stateczny. Diana vyhrála těsně 6:5. Stejným výsledkem 

porazila i v semifi nále fenomenální Rakušanku Jasmin Ouschan. Píši 

to nerad, ale nevím, nejsem si jistý, jak by dopadla extraliga, kdyby 

tyto dámy hrály. Diana vyhrála, když využívala při střídavém rozstřelu 

chybiček soupeře. Největší chybou byl však fakt, že nic při rozstřelu 

nespadlo. I vozíčkáři hráli své fi nále. Diváci mohli současně sledovat 

ty nejlepší. Všichni se mohli přesvědčit, že oba fi nalisté hrají velmi 

slušně a nic si nedarují. Vozíček není překážkou dobrému výkonu, 
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nepřekáží zahrání čisté hry. Švéd Henrik Larsson to předvedl ve fi ná-

lovém zápase pouze jednou a to mu na vítězství nestačilo. Jeho sou-

peř, Angličan Daniel Luton zakončoval, trestal chybičky. Po zásluze 

získal evropský titul v 8 ball. Danielovo vítězství 5:2 bylo asi největším 

překvapením turnaje. 

9 ball fi nále
V devítce, která prakticky zakončovala ME 2007, se na fi nálových 

stolech utkali hráči, které tak nějak nikdo do fi nále nepasoval. Tím 

nezpochybňuji jejich výkonnost, ale tady kulečník ukazuje, že je to 

možné. Síly na stole se vyrovnávají a hlavní slovo má psychika. K 

té se přidává i fenomén rozstřelu. Na ME se praktikovaly střídavé 

rozstřely. Dohrát čistý stůl s jakýmkoli problémem dokáže dnes 80% 

hráčů, kteří se ME účastní. Do fi nále mužské devítky se dostal Němec 

Thorsten Hohmann a Polák Radoslaw Babica. Thorsten prohrál hned 

v prvním kole se svým krajanem Ralfem Souquetem 5:9. Radoslaw 

cestou do fi nále ani jednou neprohrál. V semifi nále těsně porazil prá-

vě Souqueta 9:8. Ve fi nále však nestačil na Thorstena, zde rozhodly 

spadlé rozstřely, a tak Radoslaw prohrál 5:9. Thorsten tak získal svůj 

první titul mistra Evropy! V ženách se do fi nále překvapivě dostala 

turecká reprezentantka Eylül Kibaroglu, která mimo jiné porazila ve 

čtvrtfi nále naši Danu Knedlhansovou. V semifi nále Jasmin Ouschan 

7:2 a ve fi nále přehrála těsně Norku Line Kjörsvik 7:6. Titul jí za před-

váděnou hru jednoznačně patří. Line před necelým měsícem pomě-

řila síly na Eurotouru s naším mistrem republiky v 9 ball Dominikem 

Halamkou. Na Eurotouru se střídali hráči v rozstřelu po třech hrách. 

Dle slov Dominika si s Line zahráli po třech čistých, pak se Line roz-

padla a Dominik vyhrál 10:4. Nicméně si dovolím tvrdit, že by se Line 

ani Eylül v naší extralize nekrčily na posledních místech. Poslední byla 

vozíčkářská devítka. A znovu to bylo anglicko-švédské fi nále. Angličan 

Roy Kimberley získal pro Anglii druhý titul mistra Evropy, když porazil 

těsně Henrika Larssona 7:6. Larsson byl zvyklý na první místo, které 

jako by si pronajal. Tentokrát jej zastavili Angličané. Larsson se musí 

„spokojit“ s dvěma druhými místy.

Roman Hybler
Roman je bezesporu naším nejkvalitnější současným hráčem. Roman 

žije a hraje v Německu. VV jej každý rok nominuje do reprezentace 

na základě jeho předchozích výsledků na ME. Roman pro Českou 

republiku na minulých ME získal již tři bronzové medaile v soutěžích 

jednotlivců a v roce 2005 byl neuvěřitelným tahounem českého týmu, 

který prohrál až ve fi nále s Němci 1:2. Právě tam Roman dokázal 

porazit Olivera Ortmanna v nekonečné. Roman má ze světových sou-

těžích skalpy snad všech nejlepších hráčů. Letošní ME se mu výsled-

kově moc nepovedlo, i když byl v nekonečné na krásném devátém 

místě. V devítce skončil na 17. místě a v 8 ball prohrál s Michalem 

Gavenčiakem. Roman, jak se sám vyjádřil, hraje každou kouli do díry, 

i kdyby byl úspěch na vnoření pouze jedno procento. V nekonečné 

tak trestal chybu Babici, ale nedal kouli na střed a jeho cesta končila 

mezi devíti nejlepšími. Na této cestě porazil i Ralfa Souqueta. Ralf si 

pouze opatrně rozstřelil, koule nedošly na mantinel, jedna byla vidět a 

Roman zahrál brejk 125 bodů! Roman svými výkony opět potvrdil, že 

je naším nejlepším hráčem.

Dominik Halamka
Dominik chtěl potvrdit svou letošní suverenitu v českých soutěžích. 

Kde jinde než na ME. V nekonečné zahrál slušně první zápas, pak 

se tradičně rozpadl proti Oliveru Ortmannovi. Ortmann vyrobil cca 

pět chyb, ale Dominik jej nepotrestal. Proti Rusovi Mikhailovovi zahájil 
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70 bodovým brejkem, ale pak se z něj stal pouze divák. V osmičce se 

Dominikovi rovněž nedařilo, utrpěl vítězství s Babacanem, pak protrpěl 

zápas s Totem. Tam se opět rozpadl. Ital Castriota hrál nečekaně výbor-

ně. V podstatě trestal každý nespadlý rozstřel bodem. Náladu si trochu 

vylepšil devítkou, zde vyhrál třikrát, ale v nabité konkurenci to stačilo na 

pouhé 49. místo. Rovněž Dominikovi se herně toto ME nepovedlo.

David Žalman 
David, náš nejmladší hráč, který kdy získal medaili na MR. Ač mlád, je 

zkušeným harcovníkem všech kadetských a juniorských ME. I David si 

určitě představoval lepší výsledky. Hraje atraktivním, razantním způso-

bem. Jeho agresivní hra má však jedno úskalí. Bu� vše vychází a nikdo 

nemá šanci, nebo nevychází a pak má šanci skoro každý. V nekonečné 

David porazil jednoho z nejlepších polských reprezentantů, Kaplana, 

ale pak se mu již nedařilo. S Rusem Chinakovem prohrál nečekaně 

vysoko 125:5. V osmičce a devítce stačila Davidova hra na pouze jedno 

vítězství. David musí svou hru zvolnit. Kdyby se mu to náhodou poved-

lo, určitě by přišly i vynikající výsledky.

Miroslav Kraušner 
Mirek, nováček v reprezentaci. Strašně moc se těšil. Když začal koke-

tovat s kulečníkem se svým kamarádem, Dušanem Nohynkem, byla 

reprezentace vzdáleným snem. Díky jednoznačným pravidlům může 

reprezentovat každý, kdo si to vybojuje. To je příklad i Mirka. Mirek bral 

přípravu vážně. Bohužel, nervozita si vybrala v závěru zápasů v neko-

nečné svou daň. Oba zápasy nevelkým rozdílem prohrál. V osmičce 

si spravil náladu a hrál tak, jako by hrál extraligu a ne ME. Prohrál sice 

v prvním kole se zkušeným Putnikem 5:8, ale pak porazil několik vyni-

kajících borců. Za všechny jmenujme Rakušana Kemptera 8:7. Mirek 

osmičku zakončil prohrou s Řekem Damoulakisem 2:8. Devítka je asi 

Mirkovou nejslabší disciplínou, hrál dva zápasy a oba prohrál. 

Marek Hajdovský
Marek bohužel prokaučoval extraligu, a tak na něj zbylo pouze jedno 

startovní místo, a to v 14.1 nekonečné. Je to velmi těžké, hrát na ME 

jen jednu disciplínu. V podstatě se hráč rozkouká a je konec. Nedá 

se nic napravit v další disciplíně. Bohužel se nedalo nic dělat. Regle-

ment EPBF hovoří jasně, každý stát má do každé disciplíny pouze pět 

startovních míst, a to jsme splnili. Marek nehrál špatně, ale zkrátka se 

nedařilo. Nicméně, při Markově obrovské bojovnosti můžu zaručit, že 

se zase podívá na jiné ME a ukáže, co v něm je!

Michal Gavenčíak
Michal Gavenčiak se na ME dostal díky volným místům, která dostal 

pořadatel k dispozici a která mu věnoval. Michal bezesporu patří v 

našem kulečníku k nejzkušenějším. Ale je zde problém, jsou nastavena 

kvalifi kační kritéria a ta Michal neplní. Z tohoto důvodu se nenominoval 

přes ČMBS. Michal však předvedl, že na to má, že umí. V nekoneč-

né měl sice v prvním kole pozdějšího mistra Evropy a ten jej posunul 

do B strany, ale pak Michal bojoval. Vyhrál dva zápasy a bylo z toho 

33. místo. V 8 ball porazil na konci B strany Romana Hyblera 8:4, 

a vrátil mu tak prohru z prvního kola. V dalším kole však nestačil na 

Řeka Oikonomopoulose a prohrál pouze těsně 7:8. V devítce to pro 

Michala bylo opět 33. místo. Jeho popravčím se stal Švéd Marcus 

Chamat. Porazil jej v prvním kole, porazil jej i na konci B strany. Když 

stáli vedle sebe, byl to krásný pohled. Markus byl Michalovi k opasku. 

Malý postavou, ale velký výkonem. Zkušený Michal zahrál výborně a 

jeho vystoupení na ME patřilo k absolutně nejlepším.
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Jiří Zajíček
Jirka byl jedním z hráčů, které jsem před extraligou tipoval do repre-

zentace. Tam se dostal jenom díky rozšíření počtu startovních míst. 

Jirka bojoval, hrál pouze osmičku a devítku. První kolo si nemohl 

stěžovat, hrál s jedním s nejlepších Evropanů, Ma�arem Földesem 

4:8. Pak už Jirku na evropském šampionátu čekaly pouze prohry. ME 

ho nezastihlo v optimální formě. Uvidíme napřesrok.

Dana Knedlhansová
Dana začala dosti neš	astně. V nekonečné jen dvakrát prohrála. Před 

ME předváděla vynikající, skoro agresivní kulečník. Na turnajích hrá-

la výborně. Nekonečná se jí ale nepovedla. V osmičce to vypadalo 

chvilku dobře, ale pak dvakrát v B straně těsně prohrála. Její druhou 

přemožitelkou se stala Hanka Kaslová, ta jí tak vrátila prohru z fi nále 

MR v devítce. To nejlepší bylo však na cestě. V tuto chvíli Dana netuši-

la, co předvede v devítce. Nejdříve porazila vynikající Norku Ine Helvik 

7:5. Pak nestačila na Rakušanku Naverschnig 5:7. Rakušanka nako-

nec skončila na třetím místě. Dana předvedla spanilou „jízdu“ B stra-

nou. Vyhrála všechny své zápasy, hrála výborný kulečník. Z B strany 

se probojovala nazpátek. Zde po boji, jaký může vzniknout, pouze 

když si hráč ve vypjatých chvílích nevěří, porazila Švédku Lofgren 7:6. 

Zde se postarala o pár mých šedivých vlasů. Ne že by víc zešedivěly, 

ale vypadly! Dana vyhrála a bylo jasné, že má minimálně páté místo 

v Evropě. Její soupeřkou byla Turkyně Kibaroglu. Ta hraje výborně 

německou ženskou ligu. To se projevilo i v v tomto zápase. Turkyně 

Daně prakticky nedala šanci. Hrála čtyři čisté hry, jinak potrestala tři 

Daniny chybičky krásnou dohrávkou. Dana dohrála jednu hru. Tento 

výsledek 1:7 s Kibaroglu nebyl ostudný. Turkyně během ME soupeř-

kám nadělila tři kanáry a navíc celé ME v 9 ball vyhrála. Dana se tak 

stala naším nejúspěšnějším hráčem na letošním ME 2007.

Veronika Hubrtová
Veronika, naše nejlepší hráčka. Navíc jedna z nejzkušenějších, ode-

hrála nekonečnou a osmičku pouze s jednou výhrou. Veronika svou 

sílu nakonec prodala až v devítce, kde prohrála až v K.O. se Švédkou 

Nyman 4:7. Veronika tak dosáhla na vynikající deváté místo. Sama ale 

nebyla se svou hrou spokojena. Určitě má na víc, ale nedařilo se jí tak, 

jak si představovala. Všichni ji dnes srovnávají s fenomenální Jasmin 

Ouschan. Veronika ji porazila ve fi nále juniorského ME, a získala tak 

zlatou medaili. V té době byla Veroničina výkonnost na vrcholu. Aby 

mohla dál stoupat a začít dobývat Evropu i v dospělých, musela by 

mít podmínky. Zatímco Jasmin vstane a jde trénovat, Veronika musí 

do práce. Zatímco Jasmin jezdí po zahraničních turnajích, Veronika 

pracuje. Je ráda, když si najde chvilku na trénink. Není to jednoduché. 

Ale třeba se něco změní. Musíme si ale počkat.

Kamila Kolínská
Kamila byla pod velkou palbou kritiky ohledně odmítnutí reprezentace 

v osmičce a devítce. Odmítnutí bylo z osobních důvodů. Hrála pouze 

nekonečnou a myslím si, že to byla škoda. Je už velmi zkušenou hráč-

kou, a kdyby využila rozehrání v nekonečné pro další disciplíny, mohli 

jsme se dočkat překvapení. Bohužel, ale toto je právo každého repre-

zentanta. Nebylo využito poprvé. Díky přenechání těch dvou disciplín 

si poprvé zahrála ME Hanka Kaslová.

Helena Nováková
Helena je nezkušenější hráčkou z celé ženské reprezentace. Helena, 

snad mi promine, je také nejstarší a zároveň je jako jediná i mamin-

kou. Celé dny pracuje a své chvilky volna musí rozdělit mezi kulečník, 

práci, rodinu a malého Adama. Osobně si velmi vážím, jakou si Hele-

na neustále drží vysokou výkonnost. Aby mohla hrát, trénovat, stojí 

ji to hodně času, který musí rodině „ukrást“. Přestože se pohybuje 

v takto náročném kolotoči, neustále dokazuje, že patří do naší úzké 

ženské špičky. V osmičce dvakrát zvítězila, zastavila ji až fi nalistka 

devítky, Line Kjörsvik. V devítce se Heleně nedařilo, podlehla těsně 

Hance Kaslové a pak i Ganislav Osnat . Až malý Adam už nebude 

tak malý, uvidí na stůl a začne trénovat, bude to velmi silná dvojice. 

Helena si myslím splnila to, co se od ní očekávalo, ale sama je určitě 

zklamaná.

Hana Kaslová
Hanka, nováček v reprezentaci. Jako nováček se však nechovala. Co 

jiného napsat, když se v 8 a 9 ball prosadila a navíc dvakrát vyhrála! 

Nehrála vůbec špatně. Hanka je naším velikým překvapením a ME ji 

určitě nakoplo do dalšího tréninku. Hanka se letos na MR probojovala 

do fi nále devítky. Její výkonnost neustále stoupá a nikdo se nebude 

divit, když se dokáže probojovat do reprezentace i příští rok.

Simona Příbanová
Na Simonu „vybyla“ pouze 14.1 nekonečná, nejtěžší disciplína. Simo-

na si v prvním zápase vydřela výhru, „ochutnala“ atmosféru ME a 

viděla, že je i na této úrovni schopná porazit soupeřky. I Simona pře-

kvapila, bojovala a má motivaci do další přípravy.

Zuzana Kožlová
Zuzana se nominovala v 14.1 nekonečné, 8 ball hrála na volnou kartu 

pořadatele, nicméně se jí ani jedna disciplína nepovedla tak, jak by 

si přála. Zuzana dokáže překvapit na domácím poli, ale na ME se jí 

nedaří. Bylo to už její třetí ME a dopadla zde nejhůř. Snad ji to neodra-

dí, protože na domácím poli dokázala porazit už všechny. Nedivil bych 

se, kdyby se dokázala probojovat do reprezentace i příští sezónu.

Markéta Mlejnková
Markéta dostala startovní místo od pořadatele v 9 ball. Markéta 

bojovala s nervozitou, ale dokonce dokázala i jednou vyhrát. O lepší 

výsledek ji připravilo nedávání devítek, zkrátka koncovka v zápasech. 

I Markéta je rozhodnuta bojovat o možnost dostat se na ME ve všech 

disciplínách.

Robert Schneider
Robert je velezkušeným reprezentantem v této kategorii. Na ME star-

toval už čtyřikrát. Kdo si myslí, že vozíčkáři jsou jednoduchá kategorie, 

mýlil by se. Hráči hrají na vysoké úrovni, někteří ve svých zemích star-

tují v pravidelných soutěžích. Nejsou tam absolutně k stavění koulí, ale 

hrají běžně čisté hry, jako ostatní hráči. I Robert v hráčském boomu 

okolo roku 1998 až 2002 hrál pravidelně soutěže v domácím Západo-

českém kraji, v Karlových Varech. A hrál velmi úspěšně. Potkat ho na 

soutěži nebyla procházka rajskou zahradou, každý musel hrát naplno. 

Bohužel, Robert podniká a má na kulečník už málo času. Na přípravu 

na ME si však čas našel a dokonce začal jezdit do Prahy na turnaje 

a hrál výborně. O tom se přesvědčili mnozí hráči. Robert navíc bavil 

všechny ostatní, vytvářel vynikající atmosféru. Po prvním zápase se 

Srbem Novkovicem přijel celý rozčilený. Nadával na soupeře, že udělal 

několik faulů a nepřiznával je. Říkal: „Už mi štval, tak jsem zvedl pěst a 

zahrozil jsem mu, že když to udělá ještě jednou, vstanu a dám mu na 

hubu!“ Robert nakonec skončil 13. v 8 ball a 17. v 9 ball. V každé kate-

gorii startovalo 28 hráčů. Robert z ME odjížděl s předsevzetím, že zase 

začne pilně trénovat, ME pro něj bylo obrovskou motivací.

Závěrem k ME 2007 v Liberci
ME 2007 v libereckém Babylonu je za námi. Výhrou v zákulisních bo-

jích s pořadatelem ME se VV poolové sekce podařilo zajistit možnost 

startu rekordního počtu reprezentantů. Píši výhrou, ale jen se nám 

podařilo vybojovat a prosadit to, na co jako pořadatelská federace 

máme nárok Tím je 22 startovních míst, čili spotů, zdarma. Protože 

jsou pořadatelé ME do roku 2012 určeni, víme, že se tato soutěž 

v ČR hned tak neobjeví. Pořadatelsky bylo ME z pohledu VV zvládnu-

té dobře, jak byl spokojený pořadatel a EPBF, to je mezi nimi jakožto 

podnikatelskými subjekty. 

Příští rok je velký svátek kulečníku připraven do německého Willin-

genu, kde se budou na 48 stolech hrát všechny kategorie. Bude to 

velkolepá akce, které bude čest se zúčastnit. Proto se i Vám vyplatí 

trénovat. 

Pavel Halamka ep


